

农业工程学报

Transactions of the Chinese Society of Agricultural Engineering

首页 中文首页 政策法规 学会概况 学会动态 学会出版物 学术交流 行业信息 科普之窗 表彰奖励 专家库 咨询服务 会议论坛

首页 | 简介 | 作者 | 编者 | 读者 | Ei收录本刊数据 | 网络预印版 | 点击排行前100篇

基于混合像元分解提取大豆种植面积的应用探讨

Application research on the method for extracting soybean covered areas based on the pixel unmixing

投稿时间: 2007-8-25 最后修改

最后修改时间: 2007-11-13

稿件编号: 20080142

中文关键词:混合像元分解;端元组分;线性光谱混合模型;大豆种植面积

英文关键词: pixel unmixing; endmember; linear spectral mixing model; soybean covered area

基金项目:

作者 单位

李 霞 (1979-), 女,山东人,主要从事图像处理与地理信息系统研究,北京中国地质大学(北京)地球科学与资源学院,100083。

Email: sdqdlx06@sohu.com

王飞 农业部规划设计研究院,北京 100026

徐德

中国地质大学(北京)地球科学与资源学院,北京 100083

刘清

中国林业科学研究院, 北京 100091

摘要点击次数: 123

全文下载次数: 1595

中文摘要:

利用中低分辨率卫星影像进行大宗作物面积提取时,需要考虑混合像元产生的影响,以提高面积提取的精度。以吉林省梨树县大豆种植面积为例,选取线性光谱混合模型对TM影像进行分类并计算出大豆种植面积,将其结果与Quickbird影像解译结果对比分析,采用以数量精度为基础的精度评价方法,分类精度达到92%。同时,使用典型的最大似然法监督分类和自组织迭代法非监督分类提取大豆种植面积,分类精度分别为87%和84%。结果表明,混合像元分解方法与其他遥感定量提取方法相比,能够提高大豆种植面积提取的精度。

英文摘要:

When estimating the yield of large area crops from the low and middle resolution images of the remote sensing satel lites, the influence of the mixed pixel should be considered in order to improve the accuracy of the soybean covered area s extraction. This paper selected Lishu County of Jilin Province as a test area, applying the Linear Spectral Model (LSM M) to classify TM images and evaluate soybean covered areas. The result was compared with the interpretation result from Quickbird image. According to the quantity accuracy assessment method, the classification accuracy of soybean covered are as reached 92%. This paper also extracted soybean covered areas by the maximum likelihood supervised classification and t he isodata unsupervised classification. The corresponding accuracies are 87% and 84%, respectively. Result shows that the pixel unmixing techniques can improve the classification accuracy of extracted soybean covered areas comparing with other quantification methods of remote sensing.

查看全文 关闭 下载PDF阅读器

您是第608215位访问者

主办单位:中国农业工程学会 单位地址:北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100026 Email: tcsae@tcsae.org